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ZÁPIS 

ze 6. zasedání Akademického senátu FChT Univerzity Pardubice 
konaného ve středu 27. září 2023 od 13 hodin 

v zasedací místnosti děkanátu FChT (budova HA) 

Akademičtí pracovníci: 

doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
Ing. Jaroslav Barták, Ph.D. 
doc. Ing. Pavel Čičmanec, Ph.D. 
Ing. Aleš Eisner, Ph.D. 
Ing. Petr Knotek, Ph.D. 
Ing. Patrik Pařík, Ph.D. 
doc. Ing. David Veselý, Ph.D. 
prof. Ing. Jaromír Vinklárek, Dr. 
doc. Ing. Tomáš Weidlich, Ph.D. 

Studenti: 

Bc. Jana Hrušková 
Ing. Petr Leinweber 
Ing. Marie Nevyhoštěná 
Bc. Martin Šanda 
Bc. Josef Velebný 

Omluvení senátoři: 

prof. Ing. Roman Jambor, Ph.D. 

Hosté: 

prof. Ing. Petr Němec, Ph.D. (děkan FChT) 
doc. Ing. Alena Komersová, Ph.D. (proděkanka FChT) 
prof. Ing. Petr Mošner, Dr. (proděkan FChT) 
prof. Ing. Liběna Tetřevová, Ph.D. (proděkanka FChT) 

Program zasedání: 

1. Zahájení 

2. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního programu – 
Chemie pro vědu 

3. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního programu – 
Management udržitelnosti podniků 

4. Různé 
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1. Zahájení 

Předseda Akademického senátu Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice doc. Adam 
přivítal všechny senátory a hosty a poděkoval za velkou účast. 

Program zasedání 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam seznámil přítomné s návrhem programu zasedání a požádal 
senátory o případné připomínky nebo návrhy na jeho doplnění. Žádné připomínky ani doplňující 
návrhy nebyly vzneseny. Senát schválil program 6. zasedání AS FChT UPCE. 

Hlasování: 14–0–0 (pro–proti–zdržel se) 

2. Projednání žádosti o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního 
programu – Chemie pro vědu 

Prof. Němec, děkan fakulty, se ujal slova a představil nový studijní program. Dále informoval, 
že letos nastoupilo do bakalářských studijních programů 323 studentů, což značí malý nárůst oproti 
loňskému roku, ale naopak počet studentů zapsaných do prvních ročníků v navazujících studijních 
programech (122) a doktorských studijních programech (24) představuje mírný pokles. Nový 
program cílí na nadané studenty, kteří budu přijímáni na základě přijímacího řízení.  

Děkan prof. Němec dodal, že název studijního programu představuje kompromis vzniklý na 
základě diskuze v rámci přípravy akreditace. Prof. Mikulášek zaslal podnět na změnu názvu – Vědecká 
chemie. Jako další byl navržen název Čistá chemie. Na základě diskuze se jako nejlepší varianta 
ukázal název původní, tady Chemie pro vědu. 

Ing. Leinweber vznesl dotaz, zda bude tento program platit od příštího akademického roku. 
Prof. Němec odpověděl, že realizace studijního programu se předpokládá od akademického roku 
2024/2025.  

Doc. Adam měl dotaz k personálnímu zabezpečení, kdy garant jednoho předmětu se chystá 
brzy odejít do důchodu. Prof. Němec informoval, že tato připomínka bude do akreditačních materiálů 
zapracována. 

Prof. Vinklárek informaci, že maximální kapacita pro realizaci tohoto studijního programu je 
40 studentů. Na základě toho pak proběhla diskuze ohledně minimálního počtu studentů zapsaných 
do tohoto studijního programu tak, aby bylo možné v daném roce tento studijní program otevřít. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 
dokument „Žádost o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního programu – Chemie 
pro vědu“. 

Hlasování: 14–0–0 
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3.  Projednání žádosti o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního 
programu – Management udržitelnosti podniků 

Předkladatel, prof. Němec, informoval přítomné, že se jedná o budoucí náhradu bakalářského 
studijního programu Ekonomika a management podniků chemického průmyslu.  

Doc. Weidlich vznesl dotaz, zda je dobrá cesta ubrat ještě více chemie na úkor ekonomicky 
zaměřených předmětů a zda se tím tak trochu „nefušuje do řemesla“ jiným fakultám. Prof. Němec 
reagoval, že management udržitelnosti podniků není obsahem bakalářských studijních programů na 
UPCE a záměr akreditovat tento studijní program byl již schválen rozšířeným vedením UPCE. 

Prof. Vinklárek vznesl dotaz na předmět Základy výživy a na jeho podstatu u tohoto programu. 
Prof. Tetřevová řekla, že to je vlastně taky návrat ke kořenům a dodala, že to rozšíří spektrum 
uplatnění – technolog potravinářských podniků.  

Ing. Leinweber vznesl dotaz, jak bylo vypočítáno 25 % chemie u tohoto programu. Doc. Adam 
přečetl výpočet uvedený v žádosti o akreditaci a prof. Němec dodal, že do výpočtu jsou zahrnuty 
pouze povinné předměty spadající do 2 oblastí vzdělávání, a to Chemie a Ekonomické obory. Pokud 
se jedná o předměty, které jsou sice povinné, ale z jiné oblasti vzdělávání, pak tyto předměty do 
výpočtu zahrnuty nebyly. 

Další dotaz se týkal poměrně širokého výčtu uplatnění absolventů tohoto studijního programu, 
Prof. Němec uvedl, že tato část ještě bude revidována. 

Doc. Adam se optal na bloky státní závěrečné zkoušky, jestli okruhy A a B jsou povinné a mezi 
okruhy C1, C2 se bude vybírat. Tento způsob potvrdila prof. Tetřevová. Prof. Němec informoval, 
že to bude pro přehlednost do žádosti o akreditaci ještě doplněno. 

Usnesení: 

Akademický senát Fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice projednal a schválil 
dokument „Žádost o akreditaci bakalářského, akademicky zaměřeného studijního programu – Management 
udržitelnosti podniků“. 

Hlasování: 12–0–2 

4.  Různé 

Prof. Němec informoval přítomné, že jsou v přípravě akreditace dalších dvou bakalářských 
studijních programů. Dále je předpoklad transformace stávajících studijních programů s tím, že v případě 
programů s malým počtem studentů může dojít i ke sloučení více programů do jednoho programu se 
specializacemi. 

Doc. Adam informoval senátory, že do konce října bude třeba svolat další zasedání AS FChT, 
a to především kvůli projednání směrnice o přijímacím řízení. 

Doc. Adam informoval o žádosti předsedy AS UPCE Ing. Běliny ohledně návrhu kandidátů do 
Rady vysokých škol. Případné návrhy ze strany AS FChT je třeba předat do 2. 11. 2023. 

Doc. Adam uvedl, že došlo relativně větší množství připomínek k zápisu z 5. zasedání AS 
FChT. Všechny připomínky byly do zápisu zapracovány a za případné nesrovnalosti v původním 
zápisu se omluvil. Na základě toho pak vyvolal diskuzi ohledně možného audiozáznamu z jednání 
právě pro účely zápisu. Na základě dotazu doc. Veselého bylo upřesněno, že případný záznam bude 
dostupný pouze pro účely zápisu a dál se šířit nebude. O návrhu na pořizování audiozáznamu bylo 
hlasováno a všech 14 přítomných senátorů vyslovilo s návrhem souhlas. Prof. Němec přislíbil 
v případě nutnosti pomoc při zajištění technické podpory pro pořízení audiozáznamu. 
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Prof. Němec podal informaci o aktuálních výzvách v rámci OP JAK.  
Dále prof. Němec informoval přítomné o skutečnosti, že prof. Kalenda podal písemnou 

rezignaci na funkci proděkana pro pedagogiku a zástupce děkana, a to k datu 30. 9. 2023. Obsazení 
uvolněné funkce bude v souladu s Jednacím řádem projednáno na jednom z následujících zasedání 
AS FChT.  

Doc. Adam informoval senátory o konání zasedání AS UPCE, a to v úterý 3. 10. 2023. Na tomto 
zasedání se bude projednávat Statut Fakulty chemicko-technologické. 

Ing. Knotek informoval o stávkové pohotovosti na vysokých školách s dotazem ohledně 
zapojení FChT. Prof. Němec a doc. Adam informovali, že na výše uvedeném zasedání AS UPCE 
bude tato záležitost projednávána a je třeba počkat na závěry jednání v rámci AS UPCE. 

Předseda AS FChT UPCE doc. Adam poděkoval všem přítomným senátorům a hostům za účast 
na 6. zasedání a toto zasedání ukončil. 

V Pardubicích 2. 10. 2023 doc. Ing. Martin Adam, Ph.D. 
 předseda AS FChT 


